
Okres  sprawozdawczy od 13 czerwca  2016  
do 26 września 2016 roku

Na  sesji w dniu 13 czerwca 2016 roku  podjęto 38 , które zostały wdrożone
do  realizacji,  z  wyjątkiem   uchwały  w/s  określenia  zasad  i  trybu
przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Nowej Wsi Dmochy w związku
z  zamiarem  zmiany  urzędowej  nazwy  tej  miejscowości,  którą  Wojewoda
Warmińsko-Mazurski  rozstrzygnięciem  nadzorczym  wycofał  z  obrotu
prawnego.  Dodatkowo  w  30-u  uchwałach  w  sprawach  nadania  Statutów
Sołectwom .
Stwierdzono nieważność w części obejmującej §1, §8 pkt 4, §12 ust.1 tiret 3
w  zakresie  sformułowania  „  uprawnionych  do  głosowania”,  §12  ust.2  w
zakresie sformułowania „ uprawnionych do głosowania”,§14 ust.1 w zakresie
słów  „  uprawnionych  do  głosowania”,  §15  pkt  7,  §  23  ust.1,  §  24  ust.1
załącznika do uchwały.  Statuty pozostają w obrocie prawnym, z wyjątkiem
wymienionych zapisów, dla których Wojewoda stwierdził nieważność.

W okresie sprawozdawczym wydałam 28 zarządzeń, które dotyczyły:
– zmian w budżecie gminy na 2016 rok,
– powołania przedstawiciela gminy Janowiec Kościelny do prac w komisji

odbiorowej zadania pn. :Dostawa tłucznia frakcji 0-31,5 mm wraz z jego
rozłożeniem  na  drogach  gminnych  na  terenie  Gminy  Janowiec
Kościelny w 2016 roku”,

– przekazania Sołectwu Janowiec Kościelny do korzystania zarządzania
składniki mienia Gminy,

– zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Janowiec Kościelny
na lata 2016-2024,

– ustalenia norm eksploatacyjnych i rozliczania zużycia paliw płynnych i
olejów  przez  sprzęt  silnikowy  wykorzystywany  w  Sołectwach  Gminy
Janowiec Kościelny,

– powołania  Komisji  Konkursowej  (  do  oceny  wniosków  złożonych  w
ramach  otwartego  konkursu  na  partnera  –  podmiotu  spoza  sektora
finansów, prowadzącego statutową działalność w zakresie edukacji, w
celu wspólnego przygotowania oraz realizacji projektu w ramach PROW
Woj. Warm-Maz., Oś Priorytetowa 2; Kadry dla gospodarki, Działanie
2.1.Zapewnienie  równego  dostępu  do  wysokiej  jakości  edukacji
przedszkolnej),

– powołania  komisji  konkursowej  (  do  przeprowadzenia  przetargów
ustnych  nieograniczonych  na  sprzedaż  nieruchomości  położonych  w
obrębie  ewidencyjnym  Napierki  –  działka  Nr  4992/2  –  lokal  150/6,
156/7),

– w/s  powołania  komisji  rekrutacyjnej  do  przeprowadzenia  naboru  na
stanowisko – Kierownika Referatu Gospodarki Terenowej,



– powołania  Zespołu  opiniującego  wnioski  o  przyznanie  nagrody  za
osiągnięcia sportowe oraz przyjęcia Regulaminu Pracy Zespołu,

– w/s  sposobu  postępowania  pracowników  wobec  działań
podejmowanych  przez  podmioty  wykonujące  zawodową  działalność
lobbingową oraz podmioty wykonujące bez wpisu do rejestru czynności
z zakresu zawodowej działalności lobbingowej,

– w/s  przestrzegania  zasad  i  warunków  korzystania  z  zezwoleń  na
sprzedaż napojów alkoholowych na terenie gminy Janowiec Kościelny,

– w/s  informacji  o  przebiegu  wykonania  budżetu  Gminy  Janowiec
Kościelny za pierwsze półrocze 2016 roku,

– w/s  informacji  o  kształtowaniu  się  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej
Gminy Janowiec Kościelny,

– ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonej do zbycia (dot.działki
nr 34/38, nr 34/34 położonej w msc. Kuce),

– w/s przyznania nagród za osiągnięcia w dziedzinie sportu,
– powołania  Komisji  Konkursowej  (  dot.  Wsparcia  realizacji  zadania

„Promocja sportu wśród mieszkańców Gminy Janowiec Kościelny”,
– ustalenia  Regulaminu  gminnego  konkursu  w  dniu  Gminnego  świętą

Pieczonego Ziemniaka - Święta Plonów,
– w/s  założeń  i  materiałów planistycznych  do  projektu  budżetu  Gminy

Janowiec Kościelny na 2017 rok oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej
na  lata  2017-2024  oraz  terminów  ich  opracowania  przez  jednostki
organizacyjne,

– w/s  sposobu  przeprowadzenia  konsultacji  z  organizacjami
pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy z dnia
24  kwietnia  2003  roku  o  działalności  pożytku  publicznego  i  o
wolontariacie  projektów  aktów  prawa  miejscowego  gminy  Janowiec
Kościelny  w  dziedzinach  dotyczących  działalności  statutowej  tych
organizacji,

Najważniejsze wydarzenia w okresie sprawozdawczym:

– 16 czerwca Ludowy Klub Sportowy Orzeł otrzymał dotację 10 tys. zł.z
Programu „Klub” z Ministerstwa Sportu i Turystyki. Z dotacji kwota 
6 tyś.zł jest na wynagrodzenia dla szkoleniowców i 4 tyś zł na zakup
sprzętu sportowego. LKS Orzeł z własnych środków sfinansuje 
1  119,83  zł..  Program  polega  na  wsparciu  sportowych  środowisk
lokalnych, których filarem funkcjonowania jest Klub Sportowy.

– 19  czerwca  XVI  już  raz  zorganizowane  zostało  Seminarium
Historyczne, które potwierdza jak ważne są takie wartości, jak rodowód,
tożsamość i tradycje. W tym roku było ono poświęcone 1050 rocznicy
Chrztu Polski i szkolnictwu na terenach Pogranicza. 
Tematykę  zaznaczono  scenografią,  która  wprowadziła  dodatkowy
klimat. Były ławki z kałamarzem i gęsim piórem, nie zabrakło dzwonka,



tablicy  i  innych  rekwizytów  z  dawnej  izby  lekcyjnej.  Prezentację  na
temat Chrztu Polski przygotowali uczniowie z Zespołu Szkół. Natomiast
prezentację nt. „ Początki szkolnictwa w okresie międzywojennym na
Pograniczu” przedstawił Pan Michał Piotr Moszczyński , a prezentację
nt. Szkół Pogranicza przygotowała Pani Dyrektor Beata Jóźwiak i Pan
Przemysław Dudek , którzy pozyskali 3,5 tys zł z Funduszu Inicjatyw
Obywatelskich  na  realizację  Projektu  „Szlakiem  Szkół  Danego
Pogranicza”. W Seminarium corocznie uczestniczy liczna grupa osób,
którym  prezentowane  tematy  są  bardzo  bliskie.  Wiadomości,  które
przez  lata  są  zbierane,  a  następnie  prezentowane  na  seminariach
stanowią  bogatą  historię  naszej  Gminy,  a  także  mnóstwo  emocji  i
osobistych wspomnień uczestników.
W  trakcie  XVI  Seminarium  zaprezentowana  została  też  najnowsza
książka  Pani  Barbary  Krajewskiej  „  Ziarna  miłości”,  naszej  ludowej
poetki  i  mentorki  wśród  laureatów  Mazowsza,  nagrodzonej  nagrodą
Kolbergera „Za zasługi dla kultury ludowej „.
Pragnę podkreślić, że coroczne Seminaria to zapis historii tworzony z
myślą  o  potomnych  i  dla  dzisiejszego  pokolenia.  Dorobek  naszych
przodków jest dziedzictwem narodowym.

– 21  czerwca  uroczyście  w  województwie  obchodzono   20-lecie
Samorządu  Rolniczego  na  Warmii  i  Mazurach,  na  którym  Gminę
reprezentował   Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Zbigniew
Ambroziński.

– 23 czerwca świętowaliśmy w godzinach popołudniowych i wieczornych
Janowiecką  Palinockę,  czyli  Noc  Świetojańską,  która  kojarzy  się  z
kwiatem paproci i wiankami rzucanymi do wody oraz ogniskiem.
Jeszcze  parę  lat  wcześniej  na  Palinockę  w  Kucach  zjeżdżali  się
mieszkańcy całej Gminy oraz Goście. Jednak z każdym rokiem grupa
zainteresowanych  i  chętnych  do  zabawy  zmniejsza  się,  ponieważ
niemal w każdym sołectwie we własnym zakresie organizujecie sobie
Państwo tę uroczystość. Stąd decyzja, że nie będzie Gminnej Palinocki
w przyszłym roku.

– 26 czerwca odbył się już V Festiwal Piosenki Religijnej, który na stałe
wpisał się w kalendarz imprez i wydarzeń, stając się muzyczną formą
promocji Gminy Janowiec Kościelny i Powiatu Nidzickiego. 
W festiwalu udział wzięło 14 uczestników w kategorii indywidualnej oraz
5  zespołów.  Jury  miało  trudne  zadanie,  aby  wyłonić  zwycięzców w
poszczególnych  kategoriach.  Wśród  zwycięzców  nie  zabrakło
mieszkańców gminy, co bardzo cieszy i potwierdza talenty.
Festiwal  zakończył  obchody  Święta  Jana  w  naszej  Gminie,  które
corocznie wzbogaca dorobek kulturowy i potencjał turystyczny naszej
gminy.  Organizatorem  tych  uroczystości  był  SOKSiR  przy  wsparciu



Samorządu Gminnego i Parafii w Janowcu Kościelnym.

– 26  czerwca  przez  gminę   przeszedł  ulewny  deszcz,  który  w
szczególności  zniszczył  drogi  żwirowe,  Zalany  został  też  budynek
mieszkalny w Szypułkach-Zaskórkach oraz mieszkanie w Kucach. Były
też wywrócone drzewa. W akcji udział brały trzy jednostki OSP z naszej
gminy i jedna jednostka z Janowa.
Następnego dnia 27 czerwca z samego rana objechaliśmy drogi, które
w naszej  ocenie  mogły ucierpieć,  szczególnie  drogi,  na  które  został
świeżo  nawieziony  tłuczeń.  Z  drogi  do  Zaskórki-Szypułki  rozłożony
tłuczeń  rozpłynął  się   po  polach.  Również  zostały  uszkodzone
przepusty.  Na  miarę  możliwościowi  pracownicy  Zakładu  Gospodarki
Komunalnej  zagwarantowali  przejezdność,  usuwając  wyrwy.
Przystąpiono  też  do  czyszczenia  rowów  oraz  przepustów,  a  także
studzienek kanalizacyjnych, do których nawalny deszcz naniósł piasku.
Na skutek strat, które spowodowała  ulewa musieliśmy wyremontować
trzy  przepusty  oraz  nawieźć  kruszywa.  Wartość  tych  prac  to  kwota
15.700  zł.  Część  zadań  wykonano  sposobem  gospodarczym  przez
pracowników zatrudnionych na robotach publicznych.

– 29  czerwca  decyzją  Wojewody  W-M  przyznano  Środowiskowemu
Domowi Samopomocy w Szczepkowie Borowym środki w kwocie 648
328 zł.,  w tym  58 328 na pokrycie kosztów bieżącej działalności - 46-u
nowych miejsc planowanych do uruchomienia od 1 grudnia 2016 roku i
590 tys  zł  z  przeznaczeniem na realizację  ostatniego etapu zadania
związanego ze standaryzacją i planami rozwojowymi w ŚDS.

– W miesiącu czerwcu wspólnie z mieszkańcami sołectwa Iwany został
ogrodzony  teren  rekreacyjny.  Również  mieszkańcy  wykonali  remont
przydrożnej  figurki,  za  co  serdecznie  dziękuję  Pani  Sołtys  i
Mieszkańcom.

– 4 lipca otrzymaliśmy informację, że nasz wniosek na zakup średniego
samochodu  ratowniczo-gaśniczego  z  wyposażeniem  dla  OSP  w
Janowcu Kościelnym został sprawdzony i spełnił wymogi formalne. Cały
czas czekamy na ocenę merytoryczną.

– 12 lipca, 23 sierpnia i 9 września br, odbyły się posiedzenia Zarządu
oraz posiedzenie Zgromadzenia EZG „Działdowszczyzna”  na których
omówiono bieżące tematy związane z gospodarką odpadami, w tym z
koniecznością  przeprowadzenia  przetargu  na  odbiór  odpadów
komunalnych w latach 2017-2019.  Należy podkreślić,  iż  zmieniła  się
ustawa prawo zamówień publicznych, która stwarza pewne problemy i
wprowadza  nowe  metody.  Analizowano  też  budżet  Związku  i



sprawozdanie  finansowe  oraz  rzeczowe  za  I  półrocze.  Został
opracowany nowy druk  deklaracji  na  odbiór  odpadów komunalnych.
Wydano  też  pozytywną  opinię  w/s  zatwierdzenia  Planu  Gospodarki
Odpadami dla  Województwa Warmińsko-Mazurskiego.

– 12 lipca Pan Paweł Oman w imieniu Wójta uczestniczył w wyjazdowym
posiedzeniu  Oddziału  Powiatowego  Warmińsko-Mazurskiej  Izby
Rolniczej w Nidzicy, które odbyło się w Janowie. Spotkanie poświęcone
było omówieniu zmian w ustawie o ustroju rolnym oraz zbliżającej się
akcji żniwnej,

– 17 lipca już kolejny raz w sołectwie Smolany Stowarzyszenie na Rzecz
Rozwoju  Wsi  Smolany  Żardawy  „Pod  Gajem”  pozyskało  środki
finansowe  na  festyn  z  projektu  „Działaj  Lokalnie  IX”  pt.  „Aktywne
Smolany  „  z  Nidzickiego  Funduszu  Lokalnego   i  Starostwa
Powiatowego.  Jak  zawsze  było  to  piękne  spotkanie  integracyjne
połączone  z  dobrą  muzyką,  konkursami.  Była  też  pogadanka
nt.dopalaczy  i  pokaz  ogni,  a  także  ciekawe  warsztaty  i  zabawy.
Serdecznie  gratulujemy  pomysłu  i  dziękujemy  za  piękne
zagospodarowanie  wolnego,  wakacyjnego  czasu.  Pani  Sołtys  i
jednocześnie  Pani  Prezes  oraz  wszystkim  mieszkańcom.  Należy
podkreślić,  że  sołectwo  i  Stowarzyszenie  współpracują  z  wieloma
Podmiotami,  aby  w  ten  sposób  stworzyć  jak  najwięcej  atrakcji  dla
integracji i promocji swojej miejscowości , a także i Gminy.

– 20 lipca uczestniczyłam w konferencji  „  Bioróżnorodność szansą dla
Regionu”,  które   w  znacznej  części  poświęcone  było  tematowi
zarządzania energią w obiektach publicznych.
Wskazano jak duże oszczędności w zużyciu energii  można osiągnąć
poprzez  zastosowanie  sterowników  czasowych  –  tylko  15  minut  po
zachodzie  słońca  i  15  minut  przed  wschodem.  Każdy  podmiot  ma
prawo raz w roku zmienić taryfy i zachęcono do systematycznej kontroli
obiektów publicznych w zakresie zużycia energii, za którą coraz więcej
musimy płacić. Zachęcano też do zmiany taryf.

– 21  lipca  została  podpisana  umowa  między  Komendantem Głównym
PSP  a  OSP  Janowiec  Kościelny  (w  ramach  systemu  KSRG  )  na
dofinansowanie zakupów na kwotę 56 950 zł brutto m.in.  sprężarki i
zestawu  medycznego  do  szkolenia.  Dodatkowo  w  ramach  dotacji
WFOŚiGW w Olsztynie oraz Oddziału Wojewódzkiego Związku OSP
RP w Olsztynie  zakupiono  dla  OSP w Janowcu  Kościelnym 4  pary
butów strażackich specjalnych za kwotę 2 159,98 zł. OSP Szczepkowo
Borowe pozyskało we własnym zakresie dofinansowanie z WFOŚiGW
na zakup 2 par butów specjalnych – wartość 1 100 zł, a OSP Janowiec



Kościelny na zakup 4 hełmów strażackich o wartości 3 200 zł,.

– 22  lipca  okradziono  magazyn  ZGK,  zabierając  cały  drobny  sprzęt:
szlifierka kątowa, wiertarka udarowa (młot udarowo-obrotowy), zestaw
kluczy nasadowych w walizce (2), przedłużacz na szpuli , zestaw dłut i
wierteł,  kercher  z  oprzyrządowaniem,  kompresor  sprężarki  z
oprzyrządowaniem,   migornat z drutem spawalniczym na szpuli oraz
butlę  gazową  z  reduktorem,  prostownik  z  rozruchem,  wiertarka,  na
łączną wartość 6 387,79 zł. Na chwilę obecną postępowanie umorzono,
chociaż są podejmowane czynności celem ustalenia sprawców, w czym
pomagają nagrania z monitoringu,

– 5  sierpnia  na  skutek  awarii  zostały  zalane  pomieszczenia  Ośrodka
Zdrowia  i  Poczty.  Przyczyną  było  pękniecie  wężyka  przy umywalce.
Pomieszczenia  Ośrodka  Zdrowia,  mimo,  że  tam  nastąpiła  awaria
najmniej  ucierpiały,  ponieważ  nowa  posadzka  wodoodporna  z
cokolikiem  i bardzo szczelne drzwi zatrzymały wodę wewnątrz, więc
szybkie  jej  zebranie  pozwoliło  na  sprawne  doprowadzenie
pomieszczeń do dalszego użytkowania.  Bardzo duże znaczenie miał
fakt, że awaria nie nastąpiła w trakcie weekendu. Większy problem był
w pomieszczeniach Poczty, które w części zostały całkowicie zalane. Tu
były  największe  straty  w  postaci  zacieków  na  ścianach,sufitach  i
ucierpiały podłogi z paneli.

– 11 sierpnia został podpisany akt notarialny na zbycie nieruchomości w
Napierkach o powierzchni 9 arów, za kwotę 13 665,30 zł, w tym VAT 2
555,30 zł.

– 15 sierpnia wspólnie z Przewodniczącym Rady Gminy uczestniczyliśmy
w  uroczystych  obchodach  Święta  Wojska  Polskiego,  którego
organizatorem  był  Starosta  Nidzicki.  W  imieniu  Wspólnoty
Samorządowej  naszej  gminy  złożyliśmy  wiązanki  biało-czerwonych
kwiatów i zapaliliśmy znicze przed pamiątkową tablicą i na cmentarzu
wojennym  w  Nidzicy.  Uroczystość  rozpoczęła  się  Mszą  Świętą  w
intencji Ojczyzny,

– 18  sierpnia  uczestniczyłam  w  posiedzeniu  Powiatowej  Rady
Zatrudnienia w Nidzicy, które poświęcone było zaopiniowaniu zmian w
podziale  środków  Funduszu  Pracy  na  finansowanie  programów  na
rzecz promocji zatrudnienia i aktywizacji zawodowej bezrobotnych oraz
innych fakultatywnych zadań. Był też omawiany „Program dla młodych”,
czyli dla bezrobotnych do 30 roku życia, z tym, że z tej formy nie mogą
korzystać  samorządy.  Jest  to  bardzo  dobry  Program,  ponieważ
pracodawca lub przedsiębiorca, który zatrudni młodego bezrobotnego



otrzyma przez 12 miesięcy refundację części kosztów poniesionych na
wynagrodzenia,  nagrody  i  składki  na  ubezpieczenie  społeczne.
Refundacja obejmuje przez 12 miesięcy najniższe wynagrodzenie plus
składka, czyli 12x (1.850 + 333) = 26 196 zł. Warunek dla pracodawcy,
to zatrudnienie na kolejne 12 miesięcy bezrobotnego, po zakończeniu
refundacji.  Przekazane  zostały  też  informacje  o  podejmowanych
działaniach  na  rzecz  kształcenia  ustawicznego  pracowników  i
pracodawców w ramach Krajowego Funduszu Szkoleniowego w 2016
roku.

– 20  sierpnia  mieszkańcy  sołectwa  Trząski  we  własnym  zakresie
odmalowali  wszystkie  elementy  drewniane  na  terenie  boiska  i  placu
zabaw, za co serdecznie dziękuję Panu Sołtysowi i Mieszkańcom,

– 25  sierpnia  wpłynął  do  Urzędu  Gminy  wniosek  Przedsiębiorstwa
Komunikacji Samochodowej , Spółka Akcyjna w Olsztynie, informujące,
że z dniem 1 września 2016 roku w związku z likwidacją Węzła PKS w
Nidzicy,  zaprzestają  wykonywać  przewozy  osób  na  terenie  czterech
gmin, czyli na terenie całego powiatu. Wszyscy pamiętamy, że zupełnie
inną  informację  mieliśmy  na  poprzedniej  sesji,  na  którą  przybył
przedstawiciel PKS Olsztyn. W ten sposób został stworzony dla gminy
problem, ponieważ musieliśmy szybko podjąć działania, aby uruchomić
kursy  autobusowe,  które  zapewniłyby  transport  młodzieży  do  szkół
ponadgimnazjalnych,  jak  również  dla  innych  mieszkańców  Gminy.
Wspólnie  z  PKS  Mława  podjęliśmy  decyzję  o  połączeniu  transportu
uczniów do szkół na terenie Gminy  z transportem osób pozostałych. W
tym  roku  podjęliśmy  decyzję,  że  uczniowie  do  szkół  prowadzonych
przez Gminę będą dowożone w ramach biletów miesięcznych, aby w
ten  sposób  skorzystać  z  dofinansowania  Urzędu  Marszałkowskiego.
Przy tej formie Gmina pokrywa 51% ceny biletu, a 49% pokrywa dotacja
Urzędu  Marszałkowskiego.  Po  przetargu  cena  biletu  dla  każdego
dowożonego ucznia wynosi 51 zł. Na obecną chwilę dowożonych jest
319 uczniów, dla których PKS Mława zatrudnia opiekunki. Problemem
jest  ,  że na razie autobus nie zatrzymuje się w miejscach, gdzie są
wybudowane  wiaty  przystankowe.  Zostały  wystosowane  wnioski  do
PZD  w  Nidzicy  i  przeprowadziłam  rozmowy  ze  Starostą  oraz
Dyrektorem,  aby  prośby  nasze  zostały  pozytywnie  załatwione.  W
czwartek  otrzymałam  informację,  że  autobus  w  Szczepkowie-
Pawełkach  będzie  zatrzymywał  się  przy  wiacie.  Pozostałe  wnioski
również  mają  być  rozpatrzone  pozytywnie  (wnioski  z  miejscowości
Kownatki.  Zabłocie  Kanigowskie,  Kołaki-kolonie,  Bukowiec  Wielki  i
Krajewo Małe),

– 25 sierpnia wspólnie z Panią Skarbnik podpisałyśmy cztery umowy z
Zarządem  Województwa  na  pomoc  finansową  dla  Gminy  z



przeznaczeniem na  polepszenie  stanu  technicznego  dróg  gminnych.
Wśród 292 wniosków najwyżej zostały ocenione dwa projekty złożone
przez Gminę Janowiec Kościelny. Pod poz. 1 znalazła się przebudowa
dróg wewnętrznych wraz z towarzyszącą infrastrukturą  techniczną w
miejscowości Szczepkowo Borowe, koszt zadania – 1 115 633 zł, w tym
dofinansowanie – 709 876 zł. Następnie pod poz. 2 znalazła się zmiana
nawierzchni  drogi  gminnej  w  miejscowości  Waśniewo-Gwoździe,
wartość zadania – 205 143, w tym dofinansowanie   130 532 zł. Kolejne
nasze dwie drogi znalazły się pod pozycjami 6 i 7, a więc też bardzo
wysoko, w pierwszej dziesiątce i są to: 
-   przebudowa  drogi  wewnętrznej  na  osiedlu  mieszkaniowym  w
Janowcu Kościelnym, wartość zadania – 606 305 zł, w tym pomoc –
385 792,-
-  przebudowa  drogi  gminnej  w  miejscowości  Napierki  wraz  z
odwodnieniem,  wartość  zadania  –  1  572  261  zł,  w  tym  pomoc
finansowa  1 000 429 zł,

Zadania te jesteśmy zobowiązani wykonać w latach 2016-2018. W tym
roku  chcemy  zrealizować  dwa  najłatwiejsze  zadania,  tj.drogę  w
Waśniewie-Gwoździach i drogę osiedlową w Janowcu Kościelnym. W
dniu  7  września  został  ogłoszony  przetarg  nieograniczony  na
wykonanie tych zadań. Rozstrzygnięcie nastąpi 27 września o godzinie
10.15  i  10.45  (  Waśniewo-Gwoździe),  (Janowiec  Kościelny),  zatem
zapraszamy Państwa  Sołtysów   i  Radnych  z  tych  miejscowości  do
udziału w przetargu, jako obserwatorzy.
Należy  też  podkreślić,  że  z  tej  samej  pomocy  finansowej  otrzyma
wsparcie Powiat Nidzicki  na dwie drogi powiatowe na terenie Gminy
Janowiec Kościelny, a mianowicie na:

- przebudowę drogi powiatowej Krokowo-Szkudaj-Powież. Wartość tego
zadania 1 054 085 zł,  w tym dofinansowanie 670 714 zł.  W ramach
tego zadania  na terenie  Gminy zostanie  wykonany odcinek 626  mb
nowej nawierzchni wraz z chodnikiem w Powierżu,

- drugie zadanie – przebudowa dróg powiatowych na odcinku Safronka-
Janowiec  Kościelny-Kuce  Etap  II,  na  odcinku  o  długości  4.187  km.
Wartość zadania 3 660 672 zł, w tym pomoc finansowa – 2 329 286 zł i
będzie to odcinek od Janowca Kościelnego przez Janowiec-Leśniki do
Safronki. 
Wszystkie zadania są bardzo ważne i strategiczne dla rozwoju Gminy.
Jestem świadoma, że potrzeb jest dużo więcej, ale zawsze podkreślam,
że  realizujemy  w  pierwszej  kolejności  te  zadania,  na  które  mamy
możliwość   pozyskania  dofinansowania  ze  środków  unijnych  bądź
krajowych, ale ze źródeł zewnętrznych. Tak też się stało tym razem,
byliśmy przygotowani do ogłoszonego konkursu, więc mogliśmy dobrze



opracować wnioski  konkursowe i  uzyskać  tak  wysoką punktację.  Na
pewno jest to zasługa wielu osób, które nad tym pracowały i które mogą
dzisiaj cieszyć się tym sukcesem. Największą radością jednak będzie
radość mieszkańców z oddania nowych nawierzchni dróg.
Dodam tylko przy tej okazji, że chcąc zrealizować te zadania, musimy
wszyscy  samorządowcy  i  mieszkańcy  przyjąć  na  siebie  dyscyplinę
finansową.  To  prawda,  że  otrzymamy  duże  wsparcie  od  Zarządu
Województwa,  ale  najpierw  musimy  mieć  własne  środki,  dlatego
będziemy  realizować  zadania  etapowo,  nie  zapominając  też  o
bieżących potrzebach wspólnoty.

– Okres sprawozdawczy obejmuje też czas bogaty w dożynki. Pierwsze w
naszym powiecie były dożynki w Kozłowie – 28 sierpnia, następnie 3
września  w  Nidzicy,  4  września  w  Janowcu  Kościelnym,  11-go  w
Janowie i 18 września Dożynki Wojewódzkie w Olsztynku. Należy też
pamiętać,  że  11-go  września  były  Dożynki  Diecezjalne  w  sąsiedniej
Gminie Wieczfnia Kościelna. Na miarę możliwości wspólnie z Panem
Przewodniczącym staraliśmy się reprezentować Gminę , uczestnicząc
wspólnie lub dzielić się rolami.. 
Skupię się tylko na naszym XXXI już Gminnym Święcie Pieczonego
Ziemniaka  –  Święcie  Plonów i  Janowieckich  Dożynkach.  Zgodnie  z
kalendarzem  imprez,  było  ono  zaplanowane  na  18  września,  więc
kolejny raz nałożyło się nasze święto na Dożynki Wojewódzkie, więc
podjęliśmy  decyzję  o  zmianie  terminu.  Pragnąc,  aby  Gmina  była
reprezentowana na Dożynkach Wojewódzkich, jedyny wolny termin był
4 września.
W mojej ocenie pogoda tego dnia była dla nas łaskawa, uważam, że
lepsza niż 18 września.
Szanowni  Państwo  nasze  Dożynki  corocznie  cieszą  się  dużą  liczbą
uczestników spośród mieszkańców i gości, co przynosi ogromną radość
nam  organizatorom.  Uroczystość  jak  każdego  roku,  rozpoczęła  się
uroczystą  Mszą  św.  celebrowaną  przez  Wicedyrektora  Katolickiego
Radia  Diecezji  Płockiej  –  ks.  Krzysztofa  Świerczyńskiego  i  Księdza
Proboszcza  Jacka  Lubińskiego.  Starostami  Dożynek  byli  Pani  Ewa
Krajewska  z  Jabłonowo-Adamy  i  Pan  Robert  Podowski  z  Krajewa
Małego. Swoją obecnością zaszczyciła Pani Senator RP Lidia Staroń,
Pan Zastępca Dyrektora Departamentu Rozwoju Obszarów Wiejskich i
Rolnictwa Urzędu Marszałkowskiego w Olsztynie – Pan Ryszard Cecot,
Dyrektor  Biura  Wojewody  –  Pani  Agnieszka  Warakomska-Poczobut,
Kierownik  Placówki  Terenowej  KRUS  w  Nidzicy  –  Pani  Joanna
Szczepkowska.  W  imieniu  Posła  RP  Antoniego  Gosiewskiego  –
życzenia i gratulacje przekazał Asystent Posła. Z tej okazji zostały też
przekazane życzenia, które otrzymaliśmy  listownie od Posłów RP:
1) Pani Iwony Arent
2) Pani Urszuli Pasławskiej



3) Pana Wojciecha Kossakowskiego
4) Pana Zbigniewa Babalskiego
W  trakcie  uroczystości  zostały  wręczone  odznaki  „Zasłużony  dla
rolnictwa”  dla  11-u  rolników  z  terenu  gminy  oraz  nagrody  PRIMUS
INTER  PARES  dla  absolwenta  Szkoły  Podstawowej  –  Katarzyny
Skierskiej i z Gimnazjum – Kamila Kaczmarczyka. Gratulacje odebrał
też Eryk Rogoziński  ,  który został  laureatem konkursu historycznego
Kuratora  Oświaty  w  Olsztynie.  Zostały  też  wręczone  nagrody  za
osiągnięcia sportowe:
- w kategorii indywidualnej dla Weroniki Iwanowskiej,
- w kategorii drużynowej – dla drużyny Dziewcząt z  Zespołu Szkół za
zdobycie 9 miejsca w finale krajowym.
Zostało też wręczone podziękowanie dla drugiej drużyny, która w finale
krajowym zajęła XI miejsce, dla której nieco niższą nagrodę ufundowali
Sponsorzy,  pozyskani  przez  Dyrektora  Zespołu  Szkół  w  Janowcu
Kościelnym.
Nieodłącznym elementem dożynek są konkursy, w których udział biorą
Sołectwa oraz osoby indywidualne.
W  konkursie  „Najpiękniejszy  wieniec  dożynkowy”   I  miejsce  zajęło
sołectwo Bielawy, które reprezentowało Gminę Janowiec Kościelny w
Dożynkach Wojewódzkich 18 września w Olsztynku.
Serdecznie dziękuję delegacji Mieszkańcom z Bielaw z Panem Radnym
i  Panią  Sołtys,  którzy  wspólnie  z  Panią  Sekretarz  Gminy  godnie
promowali Sołectwo i Gminę.
Drugie miejsce zajęło Sołectwo Nowa Wieś Dmochy, III miejsce Połcie
Stare, a Sołectwa Gwoździe, Iwany, Janowiec Kościelny,Kołaki, Nowa
Wieś Wielka, Smolany, Zaborowo - otrzymały wyróżnienia.
W konkursie „ Najpiękniejsze i najciekawsze stoisko” :
I  miejsce zajęło Sołectwo Borowe, II  miejsce Sołectwo Smolany i  III
miejsce  –  Kuce.  Sołectwa:  Bielawy,  Janowiec  Kościelny,  Napierki,
Nowa Wieś Dmochy i Pokrzywnica Wielka , otrzymały wyróżnienia. Na
podkreślenie  zasługuje  fakt,  że  sołectwo  Napierki  i  Sołectwo  Kołaki
pierwszy raz zaprezentowały się na Dożynkach,  z  czego bardzo się
cieszymy.
W konkursie turnieju Sołectw I  miejsce zajęło Sołectwo Pokrzywnica
Wielka, II  sołectwo Nowa Wieś Dmochy, III  – Smolany i  wyróżnienie
otrzymało sołectwo Borowe.
Wszystkim Sołectwom – Państwu Sołtysom, Radnym i  Mieszkańcom
Sołectw, którzy tak pięknie przygotowali wieńce i stoiska dożynkowe, a
także  reprezentacje  do  turnieju,  serdecznie  dziękuję.  Ogrom pracy i
zaangażowania składa się na przygotowanie, zwłaszcza, że często w
sołectwie robi to niewielka grupka osób. Nagrody, które są fundowane
za  udział  w  konkursach  służą  sołectwu  i  jego  mieszkańcom.
Najpiękniejsze  jest  to,  że  Państwo  integrujecie  się  najpierw  przy
pracach przygotowawczych, a potem w trakcie uroczystości. Sołectwo,



które ma swoje stoisko, ma piękne miejsce spotkania się dla gości, ale
w szczególności  dla  swoich  mieszkańców.  Kończąc  dodam,  że  były
konkursy jeszcze na najsmaczniejszą potrawę ziemniaczaną i konkursy
w  ramach  Pikniku  Ekologicznego.  Nie  zabrakło  też  dobrej  muzyki,
występu teatralnego dzieci, zespołów artystycznych. Ogromną atrakcją
były  pokazy  9  Pułku  Rozpoznawczego  z  Lidzbarka  Warmińskiego.
Szczegółowe informacje i zdjęcia można poczytać i obejrzeć na naszej
stronie, bądź w BIP. W naszej ocenie Święto Pieczonego Ziemniaka i
jednocześnie nasze Dożynki, jak zawsze było radosne i płynęło wiele
ciepłych  słów  w  podziękowaniu  za  zaproszenie.  Głównym
Organizatorem  był  SOKSiR,  przy  ogromnym  wsparciu  wszystkich
jednostek  samorządowych.  W  tym  miejscu  pragnę  przekazać
serdecznie  podziękowania  dla  Pani  Kierownik  SOKSiR  i  Jej
pracowników  i  dla  wszystkich  Samorządowców  z  Urzędu  Gminy,
Zakładu Gospodarki Komunalnej, GOPS i Szkół, za wsparcie i aktywną
pracę,  dzięki  którym nasze Święto zostało  należycie  przygotowane ,
niosąc radość, odpoczynek i dobrą zabawę dla wszystkich uczestników.
Bardzo  duży wpływ na  właściwe przygotowanie  miał  udział  naszych
Sponsorów, którzy jak corocznie wsparli nas finansowo lub rzeczowo.
Za każdą pomoc serdecznie dziękuję.  Nie jestem w stanie wymienić
wszystkich imiennie, uczyniliśmy to na łamach Gazety Nidzickej.
Wszystkim  tu  obecnym,  a  za  Państwa  pośrednictwem  pozostałym
Osobom, Firmom, Jednostkom dziękuję za wszelkie dobro, za każda
pomoc, za piękne prezentowanie swoich sołectw lub zakładów pracy.

– 1  września  uroczyście  rozpoczęto  Nowy  Rok  Szkolny  w  szkołach
prowadzonych  przez  Gminę.  W  uroczystościach  udział  wzięła  Pani
sekretarz  Gminy,  która  w  imieniu  Samorządu  Gminnego  przekazała
życzenia z tej okazji.
Nowy rok rozpoczęło 324 uczniów i 84 przedszkolaków,

– 3 września  dwie  druhny z  OSP Janowiec  Kościelny wzięły  udział  w
szkoleniu  w  komorze  dymnej,  zorganizowanym  przez  Komendę
Wojewódzką PSP w Olsztynie,

– 14  września  wspólnie  z  panią  Skarbnik   podpisałyśmy  umowę  ze
Starostwem  Powiatowym  w  Nidzicy  na  aplikację  mobilną.  Jest  to
aplikacja na smartfony i tablety z systemami Android i OS, która pozwoli
na  bieżące  przekazywania  informacji  o  wydarzeniach,   imprezach.
Będzie  mapą  ciekawych  miejsc  ,  turystyki,  pogody,kontaktów,  czyli
podręczny  informator z myślą o potrzebach mieszkańców i turystów.
Myślą  przewodnią  było  stworzenie  nowego,  skutecznego  kanału
komunikacji  z mieszkańcami i turystami, pierwszego źródła informacji
lokalnych. Wówczas każdy użytkownik łatwo dowie się gdzie w okolicy
odbywa się ciekawa informacja, co można zobaczyć i zwiedzić, gdzie



smacznie zjeść lub znaleźć nocleg.

– 16 września zostało wydane zezwolenie na prowadzenie działalności
polegającej  na opróżnianiu  zbiorników bezodpływowych i  transporcie
nieczystości  ciekłych  na terenie  Gminy ,  dla  Firmy Koma sp.  z  o.o.
Ścieki  odbierane  będą  trafiały  do  punktu  zlewnego  oczyszczalni
ścieków w Tatarach. Na terenie Gminy Janowiec Kościelny  funkcjonują
teraz  trzy  podmioty,  które  mogą  odbierać  ścieki  :  nasz  Zakład
Gospodarki  Komunalnej,  KOMA  i  z  Janowa  -  Usługi  Rolnicze  i
Komunalne Bożena Majewska - Komorowo.
 

– 19  września  Starosta  Nidzicki  wydał  pozwolenie  na  budowę  dla
inwestycji polegającej na budowie elektrowni wiatrowej „Safronka 92/18
o mocy 2,5 MW, przez Firmę Future One sp.z o.o z Gliwic.  Jest  to
pierwsze pozwolenie na budowę elektrowni wiatrowej w naszej Gminie.

 Wśród innych ważnych tematów w okresie sprawozdawczym należy
wskazać:

– 1) negatywne rozstrzygnięcie  dwukrotnie  ogłoszonych przetargów na
zbycie nieruchomości – parking w Napierkach i mieszkania w budynku
wielorodzinnym w Napierkach,

– 2) w okresie od 5 lipca do 5 września w siedzibie Urzędu Gminy były
wyłożone  do  publicznego  wglądu  projekty  uproszczonych  planów
urządzania lasu,

– 3)W dniach od 8 do 29 września wyłożony jest w tutejszym Urzędzie,
do publicznego wglądu projekt miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego dla  działek  położonych  w północnej  części  Janowca
Kościelnego.  Działka  przy  Orliku  proponowana  jest  pod  zabudowę
usługową,  a  działki  pod  lasem  na  Osiedlu  mieszkaniowym  pod
zabudowę jednorodzinną. Wszystkich zainteresowanych tym tematem
zapraszamy do zapoznania się z projektem planu, w godzinach pracy
Urzędu Gminy.

– Należy przypomnieć, że na przełomie czerwca i lipca przeprowadzono
przegląd techniczny wszystkich placów zabaw na terenie gminy. Koszt
tej  usługi  3  tys  zł  Ponadto  stan  wszystkich  placów został  poddany
kontroli  Powiatowego  Inspektora  Nadzoru  Budowlanego.  Wszystkie
usterki  zostały  usunięte,  a elementy całkowicie  zniszczone usunięto.
Plac zabaw w Szczepkowie Borowym ze względu na stan techniczny
został zlikwidowany.
Zwracam się do Państwa Sołtysów , aby na bieżąco nas informować o



wszelkich nieprawidłowościach na tych obiektach. Musimy pamiętać, że
korzystają z nich dzieci i ich bezpieczeństwo jest najważniejsze.

– Na miarę możliwości na bieżąco Zakład Gospodarki Komunalnej starał
się usuwać chwasty i obkaszać rowy przy drogach gminnych. Na całej
szerokości  drogi  gminnej  Janowiec  Kościelny-Janowiec-Jastrząbki
usunięto  zakrzaczenia  .  Zostały  udrożnione  przepusty  drogowe  w
miejscowościach  Miecznikowo-Cygany  i  Szczepkowo-Sołdany.
Przeprowadziliśmy malowanie wewnętrzne pomieszczeń na Orliku i w
szatni na stadionie,

– Zakończono  w  tym  roku  realizację  projektu  z  zakresu  odbioru
materiałów  zawierających  azbest  od  mieszkańców  Gminy.  Łącznie
zutylizowano około 26 ton eternitu z 7-u nieruchomości. Koszt zadania
9  796,70  zł  brutto.  85%  tej  kwoty  zrefunduje  Wojewódzki  Fundusz
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie a 15% pokryje
właściciel nieruchomości.

Kończąc  należy  podkreślić,  że  okres  objęty  sprawozdaniem,  to  w
szczególności czas wakacji i urlopów, a mimo to wszystkie zadania staraliśmy
się realizować na bieżąco i na miarę naszych możliwości  organizacyjnych.
Należy też wspomnieć , że zadań systematycznie przybywa. Szkoda tylko, że
nie odbywa się to z jednoczesnym wzrostem dochodów do budżetu Gminy.
Ciesze się jednak, że udało się nam pozyskać dofinansowanie na wszystkie
cztery  złożone  zadania  inwestycyjne  na  drogach,  a  doliczając  zadania
realizowane z Powiatem, to w ciągu dwóch lat powstanie na terenie sześć
nowych  bitumicznych  dróg.  Ja  wiem,  że  to  ciągle  mało,  ale  Szanowni
Państwo  nasz  budżet  więcej  nie  udźwignie.  Jeżeli  pojawią  się  kolejne
możliwości wsparcia zewnętrznego i możliwości finansowe Gminy pozwolą,
na  pewno  będziemy nadal  zabiegać  o  roboty  na  drogach,  bo  dla  naszej
Gminy to priorytet.

W dniu dzisiejszym wydałam na wniosek Pana Sławomira Wojda z Nidzicy,
decyzję o warunkach zabudowy dla inwestycji  polegającej na rozbudowie i
przebudowie  oraz  zmianie  sposobu  użytkowania  budynku  gospodarczego
(stodoły)  na  lokal  usługowy  –  Salę  Weselną  w  miejscowości  Waśniewo-
Gwoździe.  Będzie  to  pierwszy  Dom  Weselny  w  naszej  gminie.
Niejednokrotnie  mówiłam,  że  moim  marzeniem  jest  aby  powstał  Dom
Weselny  w  Janowcu  Kościelnym,   na  razie  się  realizuje,  nie  w  Janowcu
Kościelnym, ale w Gminie Janowiec Kościelny.
Z  rozmowy  z  Inwestorem,  wiem,  że  planuje,  aby  był  to  z  prawdziwego
zdarzenia Dom Weselny z zapleczem kuchennym, hotelem, z mini jeziorkiem
i rekreacyjną wysepką. Życzymy, aby udało się Inwestorowi jak najszybciej
zrealizować zadanie.

 Wójt
Bożena Grochala


